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Цель исследования. Анализ связи гендерно-возрастных характеристик и
различных антропометрических параметров ожирения с нарушением
липидного обмена, среди жителей промышленного региона Сибири.
Материал и методы. Включено 1600 человек, в возрасте от 35 до 70 лет.
Средний возраст составил 54,9±9,75 лет и 52,6±10,0 лет. Исследование
было выполнено в соответствии со стандартами надлежащей
клинической практики (Good Clinical Practice) и принципами
Хельсинской Декларации. До включения, все респонденты подписывали
форму информированного согласия, одобренной локальным этическим
комитетом учреждения. Изучение показателей липидного спектра крови
определялись с помощью стандартных тест-систем фирмы Thermo Fisher
Scientific (Финляндия). Изменения уровня липидов оценивали в
соответствии с рекомендациями «Диагностика и коррекция липидного
обмена с целью лечения атеросклероза» V пересмотра 2012 года.
Ожирение оценивалось на основании 5 антропометрических параметров:
индекса массы тела (ИМТ), индекса талии и бедер (ОТ/ОБ), окружности
талии (ОТ), уровня висцерального жира (УВО), индекса висцерального
ожирения (ИВО)...
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GENDER AND AGE SPECIFICS OF THE ASSOCIATION BETWEEN
ANTHROPOMETRIC PARAMETERS OF OBESITY AND LIPID

METABOLISM DISORDERS

NAKHRATOVA OLGA V. 1, TSYGANKOVA DARIA P. 1,
GAZIEV TIMUR F. 1, BAZDYREV EVGENIY D. 1,

INDUKAEVA ELENA V. 1, ARTAMONOVA GALINA V. 1,
BARBARASH OLGA L. 1

1 Research Institute of Complex Problems of Cardiovascular Disease Russian
Academy of Medical Sciences, Kemerovo 650002, Russian Federation

 

The aim of the research. To analyse the relation between gender and age
characteristics and various anthropometric parameters of obesity with
impaired lipid metabolism among residents of the industrial region of Siberia.
Material and methods. A total of 1,600 subjects aged 35-70 were enrolled. 'fte
mean age was 54.9±9.75 years and 52.6±10.0 years. 'fte study was carried out
in accordance with Good Clinical Practice and Declaration of Helsinki
principles. Prior to inclusion, all respondents signed an informed consent form
approved by the institution’s local ethics committee. 'fte studied indices of
lipid blood spectrum were evaluated using standard tests by 'Hıermo Fisher
Scientific, Finland. 'fte change in lipid level was assessed according to the
“Diagnosis and correction of lipid metabolism disorders for the prevention
and treatment of atherosclerosis recommendations, revision 5, 2012. Obesity
was assessed based on five anthropometric parameters: body mass index
(BMI), waist-to-hip ratio (W/H), waist circumference (WC), skeletal muscle
mass-to-visceral fat area ratio (SVR), and visceral adiposity index (VAI)...
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Keywords: OBESITY, ANTHROPOMETRIC PARAMETERS,
DYSLIPIDEMIA, LIPID METABOLISM, GENDER AND AGE
PARAMETERS, BODY MASS INDEX
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